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První jarní pozdrav z Doudleb 

 

 

 

Vážení spoluobčané,  
 
nedávno proběhly Velikonoce, svátky jara. Byli jsme zvyklí na rozjásané 
skupinky koledníků, radostná setkání známých i příbuzných, perfektní 
grilovačky se sousedy, posezení a postávání na veřejných prostranstvích, 
na „zahrádkách“ a tak dále.  
Ty letošní Velikonoce byly však úplně jiné. Máme za sebou sedm 
nejsložitějších týdnů v novodobé historii naší země. Pandemii španělské 
chřipky z období před zhruba sto lety nikdo z nás nepamatuje. I tehdy 
možná vzešla z Číny. Teď je prakticky celý svět zasažen koronavirem. 
Jsme však o sto let dál a určitě nechceme, aby byly obětí miliony, jako 
tehdy. Již před více jak měsícem byla v naší zemi (jako jedné z prvních 
v Evropě) vyhlášena relativně tvrdá pravidla, která nám však pomáhají 
úspěšně se koronaviru a jeho šíření bránit a je jen v našich rukách, jak se 
nám to bude dařit.  
Jsem hrdý na to, že v této nelehké době se nám, u nás v Doudlebách nad 
Orlicí, podařilo se semknout a respektovat stanovená pravidla. Došlo 
k uzavření školy, knihovny, všech sportovních zařízení, následně i školky 
a sběrného dvora. Ten už se nám však, díkybohu, podařilo zase otevřít. 
Velice si vážím toho, že u nás v Doudlebách nad Orlicí se našla spousta 
lidí (především mladých maminek, žen v domácnosti i seniorek), kteří se 
dobrovolně pustili do šití roušek, kterými nejenom zásobují své okolí, ale 
nosí nám je i na úřad, abychom je mohli dále rozdávat. Díky tomu jsme 
mohli našim občanům na požádání poskytovat roušky, a následně pak 
před naším úřadem zřídit i „rouškovník“, jehož zásluhou se nám denně 
daří předávat našim občanům cca 40 až 50 roušek.  
Jsem moc rád, že se nám ozvala celá řada hodných lidí, kteří se nabídli 
zajišťovat našim seniorům případné obstarání nákupů a i jinou pomoc. 
Dále se nám nejprve podařilo získat několik litrů desinfekčního 
prostředku od krajského úřadu a po spotřebování jsme další větší 
množství již zakoupili sami, abychom jej mohli postupně „rozlévat“  
a distribuovat (bezplatně) našim občanům. Dezinfekční prostředek 
„Anticovid“ je možné si do vyčerpání zásob vyzvedávat „po zazvonění“ 
na úřadu městyse ve všechny pracovní dny. 



Pro čtenáře, kteří teď musí trávit čas především doma, je jistě příjemné, 
že se nám v Doudlebách nad Orlicí podařilo při nuceném uzavření 
knihovny částečně nahradit její provoz donáškovou službou knih. 
Před Velikonocemi jsme ve čtvrtek měli znovuotevřený sběrný dvůr – 
prakticky celý den, a dále bude (snad už trvale) zase fungovat pravidelně, 
jako dříve. 
Pokusili jsme se vyjít vstříc i vlastníkům zahrádek nabídkou kvalitního 
kompostu zdarma a začali jsme do jednotlivých částí našeho městyse 
postupně přistavovat kontejnery s kompostem z naší bio skládky. 
Provedli jsme odložení povinnosti platit poplatky (popelnice, stočné, psi) 
až do 31. května 2020. 
Osobám, které mají pronajaté naše nebytové prostory k podnikání  
a nouzový stav jim toto neumožňuje, jsme poskytli úlevu plateb 
nájemného po dobu nouzového stavu. 
Nevím, jak dlouho bude ještě tato situace trvat, ale chtěl bych již teď 
poděkovat našim lékařům a zdravotníkům za velikou obětavost a péči, 
kterou věnují v této kritické době všem svým (nejenom doudlebským) 
pacientům, a také i prodavačkám a prodavačům v našich obchodech, 
kteří se každodenně starají o bezproblémové zásobování našeho 
městyse i s rizikem možné nákazy. Veliké poděkování patří i pracovnicím 
naší pošty a také naší paní lékárnici. 
Dále bych chtěl poděkovat i za mimořádně zodpovědný a vysoce 
nadstandartní přístup k plnění svých povinností (i nad jejich rámec) jak 
všem pracovnicím úřadu městyse, tak i pracovníkům technické čety. 
Na závěr alespoň trochu optimismu a „trochu upravený“ citát Františka 
Palackého z roku 1865: „Byli jsme před koronavirem, budeme i po 
něm“. 
 
Ještě pár dalších informací 
Jen ve stručnosti bych Vás chtěl informovat i o dalších důležitých 
událostech v našem městysi, kterým ani koronavirus nezabránil v jejich 
uskutečňování: 

1. V měsíci únoru byly konečně zahájeny práce na dlouho 

očekávané akci - výstavba splaškové kanalizace. Zpočátku jsme 

museli spolupráci s firmou VCES, která tento projekt realizuje 

trochu „doladit“, ale věřím, že teď se bude už jen zlepšovat. Pro 

vaši informovanost jste do každé domácnosti obdrželi informační 

brožuru o této akci, na našich webových stránkách je zřízen 

samostatný odkaz INFORMACE O KANALIZACI se všemi 

dostupnými informacemi. O aktuálně prováděných pracích jsou 

příslušní občané informováni ve svých poštovních schránkách, 

rozhlasem, i na vývěsce městyse. Opět bych chtěl apelovat na 

vaše pochopení i případnou trochu shovívavosti, pokud se nám 

vše nebude dařit přesně podle vašich představ. Zde bych chtěl 

vyslovit opravdu veliké poděkování panu místostarostovi, který 

na tuto stavbu průběžně dohlíží. Bohužel i zde se nám neblaze 

podepsala koronavirová pandemie. Fügnerova ulice se rozkopala, 

aby se zde dalo položit kanalizační potrubí, ale kdesi v Německu, 

už u výrobce, uvázla dodávka tvarovek, které k nám snad 

v nejbližších dnech (zhruba s měsíčním zpožděním) konečně 

dorazí. 

2. V měsíci březnu 2020 jsme byli z Krajského úřadu v Hradci 

Králové konečně informováni o zahájení stavebního řízení 

ohledně obchvatu našeho městyse. Jen pro ty méně 

informované: první jednání o tomto obchvatu byla zahájena již 

v roce 1997!! 

3. Již loni měla být zahájena rekonstrukce povrchu silnice č. I/11, ale 

pro nedostatek finančních prostředků ji ŘSD odložilo na rok 

letošní. Práce by měly trvat cca 2 měsíce a měly by být zahájeny 

někdy začátkem května. 

4. Vzhledem k tomu, že ŘSD při této akci nemůže obnovit stávající 

přechody pro chodce, budeme jejich výstavbu zajišťovat 

z vlastních prostředků za pomoci (formou dotace 230 tis. Kč) 

Královéhradeckého kraje. Již loni se nám podařilo získat 

příspěvek (formou dotace od Škoda Auto ve výši 54 tis. Kč) na 

zpracování projektové dokumentace na tyto přechody. Na 



realizaci těchto přechodů jsme vyhlásili výběrové řízení. Otevírání 

obálek s nabídkami proběhne tuto středu. 

 
Ing. Ivan Keprta, starosta městyse 

 

Poděkování 
 

 „Rouškovník“, 
který jsme 
umístili před 
úřadem 
městyse ze 
začátku 
„zásobovaly“ 
svými výrobky především dvě šikovné a hodné mladé 

paní, které dělaly naprosté maximum. Přiznám se, že jsem spoléhala na 
solidaritu dalších šikovných švadlenek, které by nám pomohly 
dozásobovat náš rouškovník a skutečně se nám v tašce, na něm 
zavěšené, začaly postupně objevovat nejen ušité roušky, ale i látka, tolik 
potřebná na jejich výrobu. Za to všem patří veliké poděkování. Stejně tak 
bych chtěla vyzdvihnout pomoc jednoho z našich spoluobčanů a jeho 
snachy, kteří nám předali devadesát kusů základů na roušky, které pak 
naše švadlenky dopracovaly, a tato pomoc jim neskutečně pomohla.                                                                         

                                                                              

Oceňuji skutečnost, že až na výjimky, si spoluobčané 
skutečně berou pouze po jedné roušce pro svou 
potřebu. 
Náš OBROVSKÝ VDĚK patří ženám a pomocníkům, 
kteří u šicích strojů, žehliček a stříhání látek strávili 
neskutečné množství hodin jen z toho důvodu, aby 
mohli pomoci ostatním. Neuvěřitelně si Vás vážíme  
a moc děkujeme. 

Alena Červinková 

 

Splatnost místního poplatku za komunální odpad 
 

Sdělujeme občanům, že v souvislosti s vyhlášeným nouzovým stavem 
v ČR bude Úřad městyse Doudleby nad Orlicí u místních poplatků za 
komunální odpad a ze psů s datem splatnosti do 31. 03. 2020 tolerovat 
úhradu do 31. 05. 2020 a nebude toto pozdní zaplacení  sankcionovat. 
Způsob úhrady místního poplatku: 

1. bezhotovostním převodem na účet města č. 219145095/0300 
2. v hotovosti nebo platební kartou  na úřadu městyse pouze 

v pondělí a středu 8-11 a 12-17 hodin 

Dana Židová 

 

 
Kamerový systém nese své plody 
 
Není to tak dlouho, co se nám podařilo nainstalovat nový kamerový 
systém monitorující nejen centrum městyse, ale i prostory v budově 
úřadu. To druhé místo mi přišlo trošku neadekvátní. K čemu? Že by 
někdo chtěl vykrást maličkou obecní pokladnu či přepadnout úředníka, 
který nevyhověl jeho žádosti? Ale vzhledem k tomu, že v budově jsou  
i prostory České pošty, ochrana její (patrně bohatší) pokladny mně 
situaci pomohla pochopit. Postupně jsem ale stejně na to, že na mě na 
chodbě bliká oko kamery úplně zapomněla.  
Mezitím k nám došla žádost Klubu seniorů a MO kynologů o umístění 
kontaktní adresy do budovy úřadu. Žádostem bylo vyhověno a kdyby 
náhodou chtěl někdo těmto organizacím i něco písemně sdělit, byly 
objednány 4 stejné poštovní schránky (též pro nájemce bytu a úřad jako 
takový). Chtěli jsme totiž (i v souladu s názorem „okrašlovacího spolku 
Doudleb“), aby pohled na budovu úřadu byl reprezentativnější, nežli 
kdyby si tam každý namontoval, co by se mu zrovna líbilo. Schránky došly 
a byly položeny v patře za pootevřené dveře mezichodby, dokud 
nedorazí některý zaměstnanec z naší pracovní čety, aby je odborně 
namontoval. Dorazil a začal venku montovat. Za chvilku byl zpátky 
v kanceláři s dotazem, kdeže je poslední – čtvrtá schránka. Jak se říká, 



spadla nám čelist. Že by se kovová krabice nějak nepohodla s ostatními 
třemi, narostly jí nožičky a odešla trucovat do parku, o tom jsme vážně 
zapochybovali. Když jsme se vzpamatovali z prvního ohromení a 
připustili si konečně myšlenku, že nám schránku někdo doopravdy 
ukradl, vzpomenul si pan starosta na kamerový systém. A ejhle, poprvé 
za svou krátkou existenci splnil svůj účel. Zloděj byl zachycen na obrázku 
a ani rouška na obličeji mu nepomohla, aby příslušníci Policie ČR, na 
které jsme se obrátili, nakonec nevypátrali jeho totožnost. Ne vždy se 
podaří lapku vypátrat, ale my měli tentokrát opravdu štěstí. Kosteleckým 
policistům se podařil husarský kousek, když nám ani ne za 4 hodiny po 
shlédnutí videozáznamu hlásili, že nenechavce již zadrželi. A protože si 
schránku onen dotyčný ještě ani nestačil vybalit z přepravní krabice, 
natož připevnit na svůj dům, byla zlodějíčkem (dokonce s omluvou) 
vrácena druhý den zpět. A nyní už vesele visí s ostatními vedle vstupních 
dveří a čeká na první dopis. 
Ještě jedna informace pro zvědavce – nebyl to nikdo z Doudleb. To jen 
nezkrotné mládí si chtělo zahrát na lupiče. Bohužel nám díky tomu přibyl 
do svazku klíčů další, neboť si pro jistotu od té doby zamykáme už  
i kuchyňku - co kdyby si někdo zvykl chodit k nám bez pozvání na kafe. 
 

Jana Štarková 
 
 

Výroční zpráva TJ Velešov z.s. Doudleby nad Orlicí  
za rok 2019   
 
Obecně o oddílu:  
Počet členů:  
• 2019 → 242 z toho 84 mládeže do 18 let  

• 2020 → 220 z toho 75 mládeže do 18 let  
 
Stolní tenis  
• Družstvo A – hraje Regionální přebor 2. třídy (7. místo z 12 družstev) 

• Družstvo B – hraje Regionální přebor 3. třídy (4. místo z 10 družstev)  

Cílem je udržet se ve středu tabulky. Máme na střídavý start mládežníka 
Lukáše Novotného, který si vede velice dobře, jinak hraje i v Záměli.  
Fotbal  
Trénink mládeže – 2 x týdně, úterý a čtvrtek  
Úspěšná reprezentace v následujících soutěžích:  
• Družstvo A – umístění na 14. místě v Královéhradeckém kraji - 1.B 

třídě mužů  

• Družstvo B – umístění na 6.místě v Okresním přeboru III. třídy  

Mládež  

o Mladší přípravka – 5. místo Okresní přebor mladších přípravek    
                                              2018/2019, vítěz zimní halové ligy 2018/2019  

o Starší přípravka – 2. místo Okresní přebor starších přípravek  
                                               2018/2019  

o   Mladší žáci – 2. místo Okresní přebor mladších žáků 2018/2019  
                  3. místo Okresní pohár  
ASPV 
Účast dětí na následujících akcích:  
• Zimní pětiboj  

• Přehazovaná  

• Atletika  

• Vybíjená  
Došlo ke změně. Skončila paní učitelka Lenka Jeništová a nově vede oddíl 
ASPV paní učitelka Kristýna Pastvová.  
 
Tenis  
Svou činnost provozuje na svých 3 kurtech, které spravuje. Členskou 
základnu tvoří 35 (dětí, žen, mužů) a hrají nemistrovské soutěže.  
 
Oddíl turistiky jako každý rok dobrovolně čistí řeku od Doudleb nad 
Orlicí až po Kostelec nad Orlicí čímž přispívá výrazně ke zmenšení 
civilizačního odpadu v ekosystému Přírodního parku Orlice. 
 
 
 



Turistika 
Oddíl turistiky má bohatou celoroční činnost v lyžařské, vodní a pěší 
turistice. Bylo uspořádáno více než 30 akcí jak tuzemských, tak  
i zahraničních. Tradičně začínáme Novoročním výstupem na Velešov, 
dále pořádáme každoročně velké množství akcí, které jsou vypsány  
v našem programu. Jednou z nich je i velmi oblíbené otvírání a zavírání 
řeky Divoké Orlice, kde je pro děti připravené divadlo, různé soutěže 
 a hledání ztraceného pokladu  
Oddíl se věnuje i mládeži, kterou vede Martin Hrubeš. 
 
 

 

 
 

Konzum rozšiřuje služby pro doudlebské občany 
Pizza do krabice nově v prodejně KONZUM  

Na konec dubna připravuje KONZUM v Doudlebách nad Orlicí novinku  
v sortimentu. Přímo v KONZUMu si tak budete moci dopřát pravou 
italskou pizzu k odnosu. V nabídce bude několik druhů (průměr 33 cm) za 
zaváděcí cenu 79,90 Kč (+ 5 Kč krabice). Pizzu vám upečeme kdykoliv 
během otevírací doby prodejny. Přijďte ji do KONZUMu v Doudlebách 
nad Orlicí ochutnat. 

 

 

 
VLTAVÍN 

 

V pondělí 27. 04. 2020 bude 
nově otevřen obchod se zdravou 
výživou v Domě služeb 
(v prostorách bývalé masny). 

 

Náboženská obec Církve československé husitské, místní obec Doudleby 

nad Orlicí, Husův sbor, farářka - administrátorka: Mgr Alena Naimanová, 

bytem Rychnov nad Kněžnou., Na Drahách 833   telefon  739 071 416           

mail: naina@seznam.cz 

Bohoslužby obvykle každou 1. a 3. neděli v měsíci v 10 hodin                                    

Bohoslužby v květnu:   3. 5. v 10 hodin 

                17. 5. v 10 hodin 

Májové pobožnosti:    čtvrtek  7. 5. a 21. 5. v 17,30  (s hosty) 

Bližší informace na vývěsce u sboru. 

Srdečně zveme. 

 

 
 

      Místní knihovna v době nouzového stavu 
 
Co se asi děje v knihovně, když je zavřeno do 
odvolání a nemohou do ní vstupovat čtenáři a jiní 
uživatelé? Tak se možná ptá řada z vás. 
 

Knihovna po zvážení všech okolností, kterou je i spíše 
nižší výskyt koronavirové infekce v našem regionu, 
poskytuje po domluvě donáškovou službu (viz. 
obálka). 
 
 

Knihy z darů občanů, které knihovna nevyužije, je 
možné si vybrat (a raději ponechat než vracet zpět) 
na chodbě úřadu městyse. Jsou doplňovány ze 
skladu, kde ležely dlouho před vznikem nouzového stavu. 
 

V knihovně se katalogizují nové knížky, do nového kabátku se balí i starší, 
nevzhledné. Vyřazují se hodně opotřebované a dlouhou dobu nečtené 
kusy. Připravuje se revize a výpůjční protokol v novém programu Tritius.  
 
Z akcí, které měly proběhnout od března do května, jsou některé 
přesunuty na pozdější dobu, např. Noc s Andersenem pro děti a autorské 

https://www.konzumuo.cz/


čtení Beatrice Landovské z její knížky Nikdy 
není pozdě na šťastné dětství. Pořad Jiřího 
Černého, úspěšně se zotavujícího po úraze, 
je zatím domluven na 22. září. Téma 
zůstává z května - Petr Novák. Některé 
plánované akce musely být zrušeny. 
 
Podle možností se chystá nová výstava. 
První a zatím jediný exemplář z díla 
Jaroslava Doležala - figura chodce - má ve 
výloze knihovny symbolicky přes tvář 
roušku z prozatímní neúplné pozvánky. 

 
 Kulturní komise 
 

Do ustanovení nouzového stavu se povedlo několik 
úspěšných akcí. První z nich bylo v době jarních prázdnin 
Kino na kolečkách - promítala se série 4 filmů ve školní 
jídelně. V pořadí druhý novodobý doudlebský masopust 

(článek a fotky v minulém zpravodaji), organizovaný hlavně Mateřským 
centrem Jablíčko a lidmi kolem něj rozradostnil obec  
22. února. V neděli 8. března jsme na poslední chvíli stihli v Leně oslavit 
retro způsobem MDŽ (foto na obálce) a zároveň poznali, že lidé  
o podobné akce stojí.  
Čekala nás řada dalších koncertů, besed a přednášek a 20. 6. tradiční 
Vítání léta v areálu TJ Velešov. Bohužel tyto akce není možné 
v současných podmínkách uskutečnit. Připravují se s předstihem a zatím 
není možné zaručit, že v době plánovaného konání bude povoleno 
scházet se ve smysluplném počtu návštěvníků. 
Těšme se na dobu, kdy se náš život vrátí do známých kolejí a budeme se 
moci vídat za přirozených a příjemnějších okolností.  
Přejeme všem trpělivost a hlavně zdraví… 

Helena Hájková 

 

Odpady – posezení v přírodě 

 
Mimořádná opatření vyplývající z nouzového stavu se uvolňují. Ale i když 

byla ještě velmi přísná, usedali již někteří 
nadšení příznivci cykloturistiky na svá kola 
a začínali na tachometrech počítat své 
první jarní kilometry. V tu chvíli si také 
povšimli a obrátili se na nás s dotazem, 
proč na některých vyhrazených 
stanovištích cyklostezky chybí odpočívadla, 
která tam nacházeli v minulých letech. 
Odpověď je jednoduchá. Roky ani těmto 
zařízením nepřidávají na novosti a bylo 
zapotřebí je opravit.  Techničtí pracovníci 

městyse je zrekonstruovali tak, že vypadají jako nové. V dohledné době 
se navrátí na svá místa.  
 

Ne všechny milovníky turistiky však tato odpověď uspokojila. A nebo měl 
někdo inovační nápad a 
chtěl založit nové místo 
k odpočinku? Jinak si 
totiž neumíme vysvětlit, 
proč se nad Bažantnicí 
objevila celá polstrovaná 
sedačka. Bohužel nad ní 
ale dotyčný nepostavil 
žádnou stříšku, takže mu 
musíme s lítostí sdělit, že 
patrně velmi brzo pod 
slunečními paprsky zchátrá. Navrhuji příště ji odvézt do sběrného dvora 
a seznámit vedení městyse se svým bohulibým úmyslem zhotovení 
nového odpočívadla. Domnívám se, že by mu naši pracovníci jistě rádi 
pomohli vybrat vhodné místo k posezení a možná i vyrobit ochranný 
slunečník. 



 
Pro změnu ve Vyhnánově při vyvážení kontejneru na plasty byl objeven 
zachovalý sportovní kočárek. Obdivujeme původního majitele, že strávil 
tolik drahocenného času zahrabáváním vozítka do žlutého kontejneru 
mezi plasty. Potěšilo by nás však víc, kdyby jej příště rovnou odevzdal ve 
Sběrném dvoře. 
Různých zajímavých nálezů v ulicích, parku či v lese je stále bohužel dost 
a dost.  
 

Přibývají sběrná hnízda, máme sběrný dvůr, pořádáme humanitární 
sbírky. Pořád to nestačí. Nemáte někdo nápad, jakým jiným způsobem 
nalákat občany k tomu, aby se jim líbilo mít okolo sebe hezky, čisto  
a útulno?  
 

A na závěr veliká prosba: Sešlapávejte, prosím, všechny plastové láhve, 
ať na skládku do Libchav nedovážíme spíše vzduch nežli plasty. Vždyť 
jedna cesta nás stojí cca 2500,- Kč, které bychom mohli utratit za něco 
mnohem smysluplnějšího. 
 

Občanské sdružení Diakonie Broumov ve spolupráci  
s Úřadem městyse v Doudlebách nad Orlicí  

VYHLAŠUJE 

HUMANITÁRNÍ SBÍRKU 
➢ Letního a zimního oblečení /dámské, pánské, dětské/ 
➢ Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, látek 
➢ Domácích potřeb - nádobí bílé i černé, skleničky  
➢ Peří, péřových a vatovaných přikrývek, polštářů a dek 
➢ Obuvi – veškerá nepoškozená 
➢ Hraček – nepoškozené a kompletní 

 

dne:           v pátek 24. dubna 2020 od 13,00 do 17,00 hodin 
  v sobotu 25. dubna 2020 od 9,00 do 11,00 hodin 
 

místo:   v garáži za úřadem městyse 
 

Věci  zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby se nepoškodily transportem 
 

Děkujeme za Vaši pomoc. 

Výstavba nové kanalizace 
 

 
Objekt LENA se zatepluje 

 

 
 

České dráhy opravují v Doudlebách nad Orlicí mosty 
 

 



   
 

   
 

Fotografie ze zdařilé retro oslavy MDŽ  8.3.2020 v LENĚ 
 

 

PEL MEL Z DÍLNY JAROSLAVA DOLEŽALA 
 

Zahájení výstavy bude upřesněno                                                                   

Informace na knihovna@doudleby.cz a tel. 494 383 008 
 

 
 

 

Donášková služba knihovny 

V době uzavření nabízí knihovna 
svým registrovaným čtenářům 
donáškovou službu: 
 V pracovní dny po domluvě na 
494 383 008 nebo e-mailu 
knihovna@doudleby.cz dodáme 
vybrané knihy za řádných 
hygienických opatření k vašim 
dveřím nebo je předáme u vchodu 
do knihovny. 
Vracení nebo výměna knih 
proběhne stejným způsobem. 
Všechny dosud vypůjčené knihy 
mají automaticky prodlouženou 
výpůjční dobu. 
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